
                 Gostynin, 18 maja 2015r.
        
      
       Pan/i 
 

       ..................................................... 
 
 
 Zapraszam na VI Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu 27 maja 2015r. 

o godz. 13.30 w sali posiedzeń Urzędu Gminy Gostynin.  

 

 

Porządek obrad; 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

 - wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady 

Gminy Gostynin. 

4. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy dotycząca rynku pracy w szczególności 

bezrobocia w Gminie Gostynin. 

5. Informacja Dyrektora Gminnej Biblioteki w Gostyninie z/s w Solcu o realizacji zadań 

statutowych w minionym roku. 

6. Informacja w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2014 dla gminy Gostynin. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok: 

 - odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 

 przedłożonych przez Wójta Gminy Gostynin sprawozdaniach z wykonania budżetu za 2014 

 rok, wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami, 

 - dyskusja, 

 - głosowanie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia/nieudzielenia Wójtowi Gminy Gostynin 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok: 

 - odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin 

 absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok, 

 - odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej wyrażającej opinię o przedłożonym 

 przez Komisję Rewizyjną wniosku w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin 

 absolutorium za 2014 rok. 

 - dyskusja, 

 - głosowanie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii za rok 2014. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 3 lat niezabudowanej 



nieruchomości stanowiącej działkę nr 78 o pow. 0,10 ha we wsi Rumunki gm. Gostynin. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 3 lat gruntów rolnych 

stanowiących część działki nr 25/4 o pow. 0,60 ha we wsi Skrzany gm. Gostynin. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: zastosowania bonifikaty od ceny ustalonej przez 

rzeczoznawcę majątkowego na sprzedawany na rzecz najemcy lokal mieszkalny. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr 101/XX/2008 Rady Gminy Gostynin z 

dnia 21 lipca 2008r. w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających 

azbest z obiektów zlokalizowanych w Gminie Gostynin w latach 2008-2032”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr 319/XLI/2014 Rady Gminy Gostynin z 

dnia 27 lutego 2014r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Nagodów, gmina Gostynin. 

15. Podjęcie oświadczenia w sprawie: ugody z Gminą Miasta Gostynina w przedmiocie 

odszkodowania za bezumowne korzystanie przez Gminę Gostynin z lokalu użytkowego o 

pow. 394,6m2 oraz 10 miejsc parkingowych znajdujących się na nieruchomości położonej 

w Gostyninie przy ul. Rynek 26, składającej się z zabudowanej działki gruntu nr 2642/1. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr 182/XXXII/2009 z dnia 26 czerwca 2009 

roku w sprawie poboru w formie inkasa: podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od 

nieruchomości oraz powołania inkasentów. 

17.  Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

18.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

19.  Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji. 

20.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

21.  Zakończenie obrad Sesji.  

 

 

       Przewodniczący Rady Gminy   

               Tomasz Bronisław Lewandowski 

 
 
 
 
Na podstawie art.25, ust.1, pkt 3 ustawy z 08.03.1990r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2013, Nr 594, 645, 1318, z 2014, Nr 379, 1072)  
pracodawca obowiązany jest zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gminy.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Protokół 

z obrad VI Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 27 maja 2015 r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 15 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

3. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 

4. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

5. Prawnik - Konrad Wypych 

6. Kierownik GOPS - Magdalena Dołęga 

7. Dyrektor GCK – Krystyna Janiszewska 

8. Kierownik RRiG – Bożena Durma 

9. Kierownik RG – Eliza Starczewska 

10. Dyrektor GBP – Elżbieta Włodarczyk 

11. Dyrektor PUP – Hanna Subotowicz 

 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 13.30 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Prezesa ZK, 

Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, Prawnika, 

Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, tak się złożyło, 

że mieliśmy zarezerwowaną salę na cały dzień dzisiejszy. No ten dzień w rozumieniu, tutaj Urzędu 

Miasta, tak się złożyło, był interpretowany, że w godzinach pracy. O godzinie około 17.00, czy 

16.30, będzie tutaj posiedzenie Komisji, którejś Rady Miasta Gostynina, żeby może spróbować 

skrócić trochę ten czas trwania dzisiejszego posiedzenia, to jeżeli Państwo wyrazicie zgodę, to 

może odpowiedzi na interpelacje Pan Wójt by udzielił pisemnie, bo to jednak jest tam jakieś pół 

godziny, czasu, a myślę, że nawet pisemna odpowiedź na interpelacje jest bardziej wiążąca, niż 

ustna. 

Radni wyrazili zgodę na pisemną odpowiedź na interpelacje. 

 

Radna Ewa Michalska zgłosiła 3 interpelacje: 

1. Chciałam zgłosić Panie Wójcie, to jest przy drogach powiatowych, oczywiście wycięcie 

poboczy, nie wiem, kiedy to będzie, czy to będzie tak jak w ubiegłym roku, lipiec, czy sierpień. Po 

prostu monituje o wycięcie poboczy przy drogach powiatowych na moim terenie. 

2. Bardzo bym prosiła o również monit do Starostwa powiatowego, ja zgłaszałam to już trzy sesje 



wcześniej o trwałe wycięcie zakrzaczeń od Solca, skrzyżowania w kierunku Kozic do Polesia oraz 

w kierunku Bab Górnych, a szczególnie przy wyjeździe z naszej drogi gminnej. 

3. Proszę o wstawienie ograniczenia tonażu z drogi krajowej w miejscowości Wrząca, tam jest 

bardzo słabe pobocze, droga się ledwo trzyma, także to ograniczenie dużo by ułatwiło. Mówimy o 

powiatowej drodze. I oczywiście tam przy tej drodze również wycinka zakrzaczeń. 

 

Radny Marek Kołodziejski zgłosił 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, wyborcy pytają się mnie, kiedy ruszy wymiana dachu na budynku świetlicy w 

remizie OSP w Leśniewicach? 

 

Radny Piotr Piotrowski zgłosił 4 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja mam następujące pytania, jeżeli chodzi o Górki Drugie, są z tamtego roku 

jeszcze niezrobione, niewykonane pobocza. I chciałby poprosić, żeby jak najszybciej zostały 

wykonane, bo już ileś tych terminów było mówione i nie jest to zrobione. 

2. Kolejna sprawa, w tej sprawie, to już bym chciał dzisiaj poznać konkretnie termin, kiedy będą 

zamontowane te wiaty przystankowe? Wiem, że jakieś pieniądze zabezpieczone są, to jest temat 

jeszcze z poprzedniej kadencji. Kilka terminów już miałem, a dzisiaj naprawdę chciałbym poznać 

już konkretny ostateczny termin, kiedy te wiaty zostaną zrobione? 

3. Kolejna sprawa chodzi o wieś Huta Nowa, czy my jako gmina, pewnie tak, mamy wpływ na 

Polski Związek Wędkarski, na PZW, ponieważ oni mają działkę na jeziorem i przyjeżdżają tam 

wędkarze i pewnie też turyści częściowo i strasznie zaśmiecają ten teren. Nie ma żadnych 

śmietników, nie ma żadnego WC, żeby może jakoś na nich wpłynąć. 

4. Kolejna sprawa w Zuzinowie odnowienie drogi granic, o które tam prosiłem, wiem, że ma być to 

robione, ale chciałbym konkretny termin też wiedzieć. 

 

Radny Szymon Szczypawka zgłosił 1 interpelacje:  

1. Szanowni Państwo, tu koleżanka mówiła o drogach powiatowych i wojewódzkich, ja chciałbym 

zgłosić potrzebę wycięcia trawy i zakrzaczeń na drogach gminnych z okręgu, który reprezentuje, 

zwłaszcza w tych odcinkach, gdzie one się łączą z drogami powiatowymi, bo rzeczywiście ten 

wyjazd jest utrudniony i ta trawa jest dosyć wysoka. Panie Prezesie jakby udało się uruchomić tę 

kosiarkę, to byłoby dobrze. 

 

Radny Stanisław Wasiński zgłosił 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja chciałbym wiedzieć odnośnie tego planu na ten przepust, czy są jakieś 

ustalenia? Czy ten Pan Glinka określił się, ile to będzie kosztować?  

 

Radny Mirosław Nowacki zgłosił 1 interpelacje: 

1. Ja mam pytanie do Pana Prezesa, o czystość wody w Lucieniu? Co się dzieje, często się pojawia 

ta brudna woda. Czy nie można byłoby jakoś zaradzić? 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: wszystko dobrze jest. 

Radny Mirosław Nowacki: ale się zdarzają już przypadki, że leci dość często brudna woda. 

 

Radna Marzena Staniszewska zgłosiła 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja chciałam zapytać, czy fundusz sołecki już został zrealizowany i na jakim etapie 

jesteśmy w tej chwili? 

2. Jeszcze jedna sprawa, Pomnik Przyrody to jest taka „Lipka” od strony Kruka, jak jedziemy, 

Gorzewo-Janowo, tam mieszkańcy informowali Sołtysa, żeby to przyciąć na pewnym etapie, bo 

wiemy, że całkowicie nie możemy usunąć. 

3. Następna sprawa na drodze Białe-Antoninów powstała wyrwa, naprzeciwko kapliczki, koło 

Państwa Zgierskich, dość duża, wcześniej też już Panu Wójtowi zgłaszałam, nic z tym się nie 

dzieje, więc może postawić jakiś znak, który zabezpieczy tam przed kolizją. 

4. jeszcze jedno chciałam zapytać, czy drogowskaz, który miał być ustawiony na Marianów 



Lucieński, czy zostało to wykonane? 

 

Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński. 

Wójt: Szanowni Państwo, na wstępie chciałbym złożyć najserdeczniejsze życzenia z okazji Dnia 

Pracownika Samorządowego, który przypada na dzień dzisiejszy. Zadowolenia i samych sukcesów 

z pracy w samorządzie i oczywiście życzę sukcesu w przyszłych latach pracy samorządu. 

Wszystkim Radnym, wszystkim Pracownikom Urzędu Gminy, Sołtysom, wszystkim, którzy są 

związani w jakiś sposób z pracą w samorządzie. 

Przesłał nam również życzenia Przewodniczący Sejmowej Komisji Samorządu Terytorialnego i 

Polityki Regionalnej Pan Piotr Zgorzelski. Pan Wójt odczytał życzenia. 

Radna Marzena Staniszewska: na jakim etapie jesteśmy odnośnie odcięcia tej spinki Gorzewo- ul. 

Kruk? Kiedy będzie termin realizacji? 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: mamy termin, w lipcu chyba mamy zakończyć i rozpoczniemy. W tej 

chwili jest liczona, po niedzieli powinniśmy wchodzić. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 4-go. 

Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy dotycząca rynku pracy w szczególności 

bezrobocia w Gminie Gostynin. 

Dyrektor PUP Hanna Subotowicz przedstawiła informację, która stanowi załącznik do protokołu. 

Szanowni Państwo, pragnę Państwu przedstawić krótką i zwięzłą informację nawiązując do słów 

Pana Przewodniczącego. I jeżeli będą pytania, to postaram się na nie odpowiedzieć. Otóż, jeżeli 

chodzi o bezrobotnych, na koniec kwietnia mieliśmy zarejestrowanych 3473 osoby, oczywiście 

mówię w na terenie powiatu, z czego 1165 osób, to były osoby z gminy Gostynin. Stopa bezrobocia 

w marcu wyniosła 21,8% i w porównaniu z lutym br. zmniejszyła się o 1punkt %. W ewidencji 

urzędu pozostawało 185 osób z prawem do zasiłku, tj 15,88% ogółu bezrobotnych z Gminy 

Gostynin. Cechą mająca duży wpływ na zróżnicowanie zagrożenia bezrobociem jest wiek. Liczną 

grupę wśród bezrobotnych stanowiły osoby młode w wieku 18-34 lata i wynosi 42,23% populacji 

bezrobotnych w Gminie Gostynin. W trudnej sytuacji ze względu na brak doświadczenia 

zawodowego są bezrobotni, którzy chcą podjąć pierwszą pracę oraz bezrobotni ze stażem do 1 roku. 

Grupa ta stanowiła 32,53% ogółu bezrobotnych z Gminy Gostynin. Młodzi ludzie, którzy są 

najbardziej produktywni i tutaj występuje pewien problem, jeżeli chodzi o pracodawców, ponieważ 

pracodawcy coraz częściej określają wymagania w stosunku do tych osób, nie tylko z uwagi na ich 

wiek, ale także na wykształcenie oraz doświadczenie zawodowe. Bardzo istotnym elementem przy 

tym jest wykształcenie, bo niestety najwięcej bezrobotnych posiadało wykształcenie gimnazjalne i 

poniżej oraz zasadnicze zawodowe. I tu pragnę zwrócić uwagę, że w przypadku gminy Gostynin, na 

te 1165 osób zarejestrowanych, aż 767 takie niskie wykształcenie posiada. Tymczasem, tak jak 

Państwo pewnie się orientują, najwięcej ofert z naszego terenu jest związane z handlem i 

budownictwem. W tych przypadkach zdarzają się już takie oferty, gdzie pracodawcy podkreślają, że 

wykształcenie musi być minimum średnie. Jedną z najbardziej, niekorzystnych cech struktury 

bezrobocia jest długi czas oczekiwania na pracę, wg stanu na koniec kwietnia br. od chwili 

zarejestrowania się w PUP 50,04% bezrobotnych pozostawało bez pracy powyżej 12 miesięcy. W 

ubiegłym roku weszła w życie nowelizacja ustawy, która wprowadziła szereg zmian, m.in. 

podejrzewam, że Państwo też się z tym spotkali, bo jest to problematyczne, nałożyła na nas 

obowiązek profilowania tzw. bezrobotnych, czyli określenia potrzeb, jakie mają dane osoby i w 

zależności od tego formy pomocy, które mogą być w stosunku do tej osoby zastosowane. W 

ubiegłym roku, doradcy klienta ustalili profile pomocy dla 4791 osób. W ubiegłym roku na 

realizację limitowanych zadań na rzecz promocji zatrudnienia, łagodzenia skutków bezrobocia oraz 

aktywizacji zawodowej otrzymaliśmy środki w wysokości 8.607.500zł, z czego 6.179.300zł, to były 

środki dodatkowo pozyskane przez PUP w Gostyninie. Łącznie na aktywizację bezrobotnych w 



2014r. przeznaczono o 11,1% środków więcej niż w 2013r. Z różnych form wsparcia 

subsydiowanego w ubiegłym roku skorzystało na terenie powiatu 997 osób, natomiast z terenu 

samej gminy Gostynin 319 osób. W roku bieżącym kwota, która jest do dyspozycji na ten cel, jest 

wyższa, bo przekracza 10.641.600zł i w tym również 3.847.300zł, to były środki dodatkowo 

pozyskane przez Urząd. Na przestrzeni tego roku, czyli od stycznia do kwietnia z terenu gminy, jak 

do tej pory skorzystały133 osoby z różnych form pomocy, mówię o tej pomocy subsydiowanej. Maj 

jest jeszcze nie wliczony, bo na pewno ta liczba znacznie byłaby większa. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję bardzo za rzeczowe 

informacje. Życzymy sobie, żeby to zatrudnienie było coraz większe, a bezrobocie się zmniejszało 

na terenie naszej gminy i wtedy będzie nam się żyło na pewno lepiej. 

Radni informację przyjęli do wiadomości. 

 

Do punktu 5-go. 

Informacja Dyrektora Gminnej Biblioteki w Gostyninie z/s w Solcu o realizacji zadań statutowych 

w minionym roku. 

Informacja była omawiana na Komisji Oświaty i została przez Komisję przyjęta. 

Dyrektor GB Elżbieta Włodarczyk przedstawiła informację, która stanowi załącznik do protokołu. 

1. W 2014 roku zakupiono dla bibliotek 201 woluminów, w tym ze środków organizatora – 60 

książek (w tym ryczałt z Wydawnictwa Tuliszków – 19 książek dla dzieci za 1złoty). Z dotacji 

Biblioteki Narodowej – 141 woluminów (w tym 1/3 zakupu to księgozbiór dla dzieci i młodzieży). 

Otrzymano również w formie daru Urzędu Gminy Gostynin książki dla dzieci i młodzieży jako 

zestaw profilaktyczny (41 woluminów). 

2. Wycofano z bibliotek 1847 woluminów jako selekcja – zalecenia Biblioteki Wojewódzkiej w 

Warszawie. 

3. Liczba czytelników na koniec roku wynosiła – 1403 osoby. 

Liczba czytelników na 100 mieszkańców wyniosła – 11,47. 

Liczba wypożyczeń – 16982 woluminy. 

Liczba wypożyczeń na 100 mieszkańców – 147,99 książek. 

Liczba zakupionych książek na 100 mieszkańców – 1,46. 

4. Dotacje z zewnątrz: 

3000zł – Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego (książki). 

3832,15zł – dotacja Fundacji Orange. 

W 2014 roku założono stronę internetową Biblioteki, wymieniono tablice informacyjne na 

budynkach bibliotek – Solec, Sokołów, Emilianów, Białotarsk. 

Odnowiono lokal Biblioteki Gminnej w Solcu. 

W bibliotekach przeprowadzono lekcje biblioteczne dla dzieci, konkursy czytelnicze i plastyczne, 

spotkania z bajką, kiermasze książek.  

Radni informację przyjęli do wiadomości. 

 

Do punktu 6-go. 

Informacja w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2014 dla gminy Gostynin. 

Informacja była omawiana na Komisji Oświaty i została przez Komisję przyjęta. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga przedstawiła informację, która stanowi załącznik do 

protokołu. 

Gmina Gostynin liczy 12 232 tysiące mieszkańców. W stosunku do poprzedniego roku widzimy 

spadek. (12 258). W tym osób bezrobotnych jest 1314, tu widzimy spadek osób bezrobotnych, o  

119 w 2013 roku było zarejestrowanych ogółem 1433 osoby.  

- mieszkania komunalne – 81  

- liczba osób ubiegających się o mieszkanie komunalne z zasobów gminy wynosi 11, mieszkań 

socjalnych jest 5, oczekujących na mieszkanie socjalne – 7. 

Na terenie gminy brak jest żłobków, przedszkoli. Szkół jest 8.  Świetlic, klubów dla dzieci i 

młodzieży jest łącznie 8. 



Szpital jest 1. 

Podstawowych Zespołów Opieki Zdrowotnej jest 3.  

Dane o osobach korzystających z pomocy społecznej 

Dla 1490 osób udzielono pomocy i wsparcia w porównaniu do 2013 roku liczba ta spadła bowiem 

wynosiła 1719.    

- w tym długotrwale bezrobotnych korzystających z pomocy społecznej było 384 osoby.  

Ogółem przyznano 1 007 świadczeń pieniężnych, w tym rodzinom 267. W 2013- liczba ta wynosiła 

1 097. 

Świadczenia niepieniężne tą formą wsparcia objęto 483 osoby. Liczba ta zmalała w 2013 roku 

wynosiła 622.   

Przeprowadzono 549 wywiadów środowiskowych. Liczba ta zmalała w 2013 wynosiła 646.  

Powody udzielenia pomocy 

1. to ubóstwo było 347 rodzin korzystających z tego powodu z pomocy, osób w rodzinie 972.  

2. bezrobocie Z tego powodu udzielono pomocy 384 rodzinom, liczba ta zmalała wcześniej 

wynosiła 403. 

3. niepełnosprawność z tej przyczyny udzielono pomocy 109 rodzinom. W 2013 liczba ta wynosiła 

129. 

4. Długotrwała lub ciężka choroba z tego powodu udzielono pomocy 81 rodzinom, w poprzednim 

roku było 93. 

5. Bezradność pomocy udzielono 103 rodzinom, tu zauważalny spadek w 2013 roku liczba ta 

wynosiła 111. 

6. Alkoholizm z tego powodu pomocy udzielono 76 rodzinom, tu widzimy wzrost, w 2013 roku 

liczba ta wynosiła 62. 

7. Bezdomność z tego powodu udzielono pomocy 7 osobom, w 2013 roku również było 7 osób 

objętych tą formą wsparcia.  

Dla dwóch rodzin udzielono pomocy w związku ze zdarzeniem losowym.  

Przemoc w rodzinie 

W 2014 roku założonych było 26 niebieskich kart, liczba ta wzrosła w 2013 roku wynosiła 20.  

Usługi opiekuńcze z tej formy wsparcia korzystało 6 osób. Nastąpił spadek, w stosunku do 2013 

roku gdzie było 7 osób, którym przyznano usługi opiekuńcze. 

Świadczenia pieniężne z pomocy społecznej to: 

- zasiłek stały  

Było 74 osób objętych tą formą pomocy na kwotę 333 836 zł. W tym dla osób samotnych 57, a  

osób w rodzinie 17. Liczba ta zmalała wcześniej wynosiła ogółem 80. Kwota wypłaconych 

świadczeń wyniosła 308 147zł. 

- zasiłek okresowy  

Tą formą pomocy objęto 222 osoby, w 2013 liczba ta wynosiła 243.   

Wypłacono 647 świadczeń na kwotę 259 830 zł. W 2013 roku wypłacono 596 świadczeń na kwotę 

199 300 zł. 

- zasiłek okresowy 

Udzielono z tytułu bezrobocia 200 osobom, w stosunku do roku 2013 liczba ta zmalała wynosiła 

215. 

Wypłacono 609 świadczeń, w 2013 roku 547.  

- z tytułu długotrwałej choroby 

Z tego tytułu przyznano świadczenie 10 osobom liczba ta zmalała w porównaniu do 2013 roku, w 

którym wynosiła 12. 

Wypłacono 17 świadczeń, tu widzimy minimalny spadek w porównaniu do 2013 roku, w którym 

wypłacono 18 świadczeń. 

Z tytułu niepełnosprawności 

12 osobom przyznano świadczenie z tego powodu, liczba ta wzrosła w 2013 roku przyznano 10 

osobom. 

Wypłacano 21 świadczeń, tu widzimy minimalny spadek w porównaniu do 2013, w którym 



wypłacono 22 świadczenia. 

- zasiłek celowy 

Wypłacono 709 osobom na kwotę 211 287zł, w porównaniu do 2013 roku liczba ta spadła wynosiła 

828 na kwotę 190 585 zł.  

- świadczenia niepieniężne 

Posiłek w ramach zasiłku celowego przyznanego w ramach programu wieloletniego pomoc państwa 

w zakresie dożywiania ogółem objęto 526 osoby, w porównaniu do 2013 roku liczba ta znacznie 

spadła wynosiła 740, wypłacano 1129 świadczeń, tu widzimy również znaczny spadek, w 2013 

roku wypłacono 1912. W 2014 roku wydatkowano na ten cel kwotę 179 988 zł natomiast w 2013 

kwotę 222 399 zł.  

W tym dzieci objęte dożywianiem to 468 tu nastąpił spadek, w 2013 objętych dożywianiem było 

523. Koszt wyniósł 173 696 zł. W 2013 roku wydatkowano na ten cel kwotę 220 399 zł.  

- schronienie 

Tą formą pomocy objęto 6 osób o dwie osoby więcej niż w 2013 roku. 

- sprawienie pogrzebu  

Jeden pogrzeby odbył się na koszt Ośrodka, w 2013 roku był również jeden. 

Koszt ogółem wyniósł 3150 zł, w 2013 koszt wyniósł 3 010 zł. 

- odpłatność za pobyt osób w Domach Pomocy Społecznej. 

W Domach Pomocy Społecznej w 2013 roku przebywało 19 osób, liczba ta utrzymuje się na tym  

samym poziomie. Koszt wyniósł 526 550 zł, w 2013 roku koszt wyniósł 469 081 zł, planowany 

koszt w 2015 roku to 551 750 zł. 

- usługi opiekuńcze 

W 2014 roku z tej formy wsparcia korzystało 6 osób. Koszt wyniósł 34 608 zł. Objętych tą formą 

pomocy w 2012 objęte było 7 osób. Koszt wyniósł 22 494 zł.  

W Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej nie są świadczone usługi opiekuńcze specjalistyczne.  

- pracą socjalną 

objęto 529 rodziny, w 2013 roku objęto 608. 

Kontrakty socjalne 

zawarto 27 kontraktów socjalnych, w 2013 roku liczba ta wynosiła 5. 

- zasiłki rodzinne 

776 rodzin pobierało zasiłek rodzinny, liczba ta wzrosła w 2013 roku było 770. 

Jednorazowy dodatek z tytułu urodzenia dziecka- liczba świadczeń wyniosła 45 wzrost w 

porównaniu do 2013 – liczba świadczeń wyniosła 44. 

Jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia dziecka – liczba świadczeń wyniosła 83, w 2013 – 74. 

Świadczenie pielęgnacyjne liczba świadczeń wynosiła 467, w 2013 roku było 620. 

Dodatek do świadczenia pielęgnacyjnego – liczba świadczeń wynosiła 464, tu widzimy duży 

wzrost, w 2013 roku było 242. 

- zasiłek pielęgnacyjny dla osoby powyżej 16-ego roku życia liczba świadczeń wynosiła 669.  

- zasiłek pielęgnacyjny dla niepełnosprawnego dziecka liczba świadczeń wynosiła 577. 

- specjalny zasiłek opiekuńczy liczba świadczeń wynosiła 19, tu widzimy wzrost, w porównaniu do 

2013 roku gdzie liczba ta wynosiła 6. 

- zasiłek dla opiekuna liczba świadczeń wynosiła 158.  

- świadczenia z funduszu alimentacyjnego wypłacano dla 105 osób, w 2013 roku dla 101. 

- prace społeczno-użyteczne – objętych tą formą wsparcia były 34 osoby.  

Stypendia socjalne dla uczniów i zasiłki szkolne - przyznano świadczenia dla 521 osób. 

Kadra jednostki organizacyjnej pomocy społecznej 

Jest 1 kierownik, kobieta, posiada wykształcenie wyższe, posiada specjalizację z organizacji 

pomocy społecznej. 

Pracowników socjalnych jest 6 z wykształceniem średnim, kobiety.  

Nie posiadają specjalizacji I-ego ani II-ego stopnia w zawodzie.  

Pozostali pracownicy 4 osoby posiadają wykształcenie wyższe, 3 średnie. 

Realizowane projekty w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego – Ośrodek realizował 1 



projekt na kwotę 220 000. Projektem objęto 20 osób. 

Odmowa wsparcia 

Wydano 59 decyzji odmownych ogółem, w 2013 roku liczba ta wynosiła 41. 

Radni informację przyjęli 15 głosami za. 

 

Do punktu 7-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2014 rok:  

 

- odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 

przedłożonych przez Wójta Gminy Gostynin sprawozdaniach z wykonania budżetu za 2014 

rok, 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał uchwałę Nr Pł.151.2015 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 20 kwietnia 2015r. w 

sprawie wydania opinii o przedłożonych przez Wójta Gminy Gostynin sprawozdaniach z 

wykonania budżetu za 2014 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

- dyskusja, 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja tak króciutko, Szanowni Państwo, nie będę ponownie przytaczała 

liczb i wskaźników, bo te najważniejsze przytoczył przed chwilą Pan Przewodniczący. Chciałam 

tylko tak posumować całokształt wykonania budżetu roku 2014 i mogę powiedzieć z pełną 

świadomością, że nie był to rok łatwy z uwagi na wiele czynników, które się składały na ten rok, 

przede wszystkim wymagał od nas racjonalnego planowania i realizacji budżetu. Odnotowaliśmy 

pewne zjawiska i tendencje, które dobrze, jak gdyby wróżą na przyszłość, jeśli chodzi o nas budżet. 

Chodzi tu głównie o wzrost udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych, co oznacza, że do 

budżetu naszego samorządu wpłynęło więcej środków od naszych mieszkańców z tytułu udziału w 

podatku PIT. To świadczy też, przede wszystkim o zamożności naszych mieszkańców i o tym, że 

chcą u nas płacić podatki i u nas zamieszkiwać. Także takie pozytywne zjawiska mają miejsca, jeśli 

chodzi o stronę dochodową budżetu. Oczywiście miało to wszystko odzwierciedlenie w 

całokształcie naszych wydatków i realizowanych przez nas zadań. Mam na myśli tutaj przede 

wszystkim zadania inwestycyjne zrealizowane w roku ubiegłym, czy to w zakresie dróg, czy sportu, 

o tym pewnie bliżej powie Pan Wójt, udało nam się zrealizować tych inwestycji w stosunku do 

całego budżetu, to był udział 10%, ponad 3.170tys. zł środków przeznaczonych na inwestycje.  

Gmina Gostynin, jeśli chodzi o zadłużenie, nie odnotowała żadnego, dużego wzrostu. Tutaj poziom 

zadłużenia w stosunku do roku ubiegłego, nie biorąc pod uwagę pożyczki na wyprzedzające 

finansowanie zadań z Unii Europejskiej, nieznacznie się zmniejszył. Na koniec roku Gmina 

Gostynin była zadłużona na kwotę 5.187tys. zł, co stanowi do dochodów zadłużenia, też to mówił 

Pan Przewodniczący, 15,88% całych dochodów. Ten dawny wskaźnik zadłużenia, który już 

oczywiście nie obowiązuje, bo zmieniły się przepisy w tym zakresie i obowiązuje indywidualny 

wskaźnik zadłużenia, zgodnie z art. 243 dla każdej jednostki, niegdyś wynosił 60%. Także 

zadłużenie naszej gminy, według tego wskaźnika to 15,88%, co oczywiście skutkuje też na lata 

kolejne, możliwościami wspierania się również przy decyzjach inwestycyjnych, rozwojowych, dla 

naszej gminy, możliwość również, jak gdyby wspierania się zewnętrznymi źródłami finansowania, 

chociażby kredytami, czy pożyczkami. Myślę, że wyniki budżetu, jak najbardziej tutaj  

odzwierciedla wykonanie całego budżetu. Nadwyżka budżetowa 283tys. zł, a planowaliśmy deficyt, 

na początku roku było to, z tego, co kojarzę, to było 2.209tys. zł, nie uwzględniając dochodów 

otrzymanych z Unii Europejskiej, z których spłaciliśmy pożyczkę, osiągnęliśmy deficyt 926tys. zł, 

na planowany 1mln. zł. Uwzględniając te dochody, mamy nadwyżkę budżetową w kwocie 283tys. 

zł. Także wykonanie budżetu roku 2014, uważam, że było na zadowalającym poziomie, nie mniej 

jednak oczywiście dążymy do tego, by jak największy udział wydatków w naszym budżecie 

stanowiły wydatki majątkowe, co przedkłada się oczywiście na rozwój naszej gminy. Ale również 



też należy pamiętać, że inwestycje zrealizowane służą, jak gdyby poprawie bytu naszych 

mieszkańców, ale również zadania bieżące, czy w zakresie utrzymania, czy eksploatacji, również 

służą, jak gdyby podnoszenia standardów i poprawie bytu naszych mieszkańców. 

Wójt: Szanowni Państwo, ja pragnę zwrócić uwagę, że budżet roku 2014, jest wyjątkowym 

budżetem. W roku 2014, mocno potrafiliśmy się skupić na inwestycjach drogowych, 10,5km prawie 

dróg o nawierzchni bitumicznej w 18 lokalizacjach, takiego roku gmina Gostynin nie odnotowała 

od wielu, wielu lat. Tymi drogami zaczęliśmy się zajmować na przestrzeni całej kadencji. Temat 

drogowy, który jest najbardziej drażliwy, który jest najbardziej wrażliwy dla naszych mieszkańców, 

realizowaliśmy co rocznie. Natomiast w roku 2014, tak jak powiedziałem, ten rok był wyjątkowy w 

zakresie inwestycji drogowych. Tak jak mówię 10,5km dróg o nawierzchni bitumicznej, 2km o 

zwartej podbudowie z kruszywa łamanego, poza, tym nie licząc tych dróg realizowanych z 

funduszy sołeckich, które też na bieżącym utrzymaniu dróg, to były też znaczące, poważne środki. 

Dziękuję oczywiście Radzie, dziękuje Pani Skarbnik, Pani Sekretarz, i wszystkim Kierownikom 

referatów za pomoc w realizacji tego budżetu. Pani Skarbnik za czuwanie nad paragrafami. Dzięki 

temu udało nam się rzeczywiście tę opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, oczywiście 

pozytywną uzyskać.  Zapraszam oczywiście do współpracy przy realizacji budżetu roku 2015, 

żebyśmy w przyszłym roku, za rok w maju, czy tam w kwietniu mieli przynajmniej taką opinię, a 

daj Boże lepszą i większy zakres inwestycji. 

 

- głosowanie. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 32/VI/2015 została przyjęta 14 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik 

do protokołu.  

Radnych obecnych w głosowaniu było 15. 

 

Do punktu 8-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: udzielenia/nieudzielenia Wójtowi Gminy Gostynin absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2014 rok: 

 

- odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 rok, 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Gostynin, z dnia 7 maja 2015 roku, w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Gostynin absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014r. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu. 

 

- odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej wyrażającej opinię o przedłożonym 

przez Komisję Rewizyjną wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Gostynin za 2014 rok, 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał uchwałę Nr Pł.193.2015 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 13 maja 2015r. w 

sprawie: wydania opinii o przedłużonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Gostynin wniosku 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

- dyskusja, 

Radny Piotr Piotrowski: jako Przewodniczący Klubu, który działa na terenie naszej gminy,  

chciałbym kilka słów powiedzieć. Panie Wójcie, ta współpraca układała się z nami różnie, raz 

lepiej, raz gorzej. Było dużo takich obiecanek, które są niespełnione, ale mimo to, prosiłbym tutaj 

członków Klubu o udzielenie Panu Wójtowi absolutorium. 

 



- głosowanie. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: udzielenia Wójtowi Gminy Gostynin absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2014 

rok. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały wykonanie budżetu za 2014 rok. 

Uchwała nr 33/VI/2015 została przyjęta 14 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik 

do protokołu.  

Radnych obecnych w głosowaniu było 15. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Panu Wójtowi 

gratulujemy. 

Wójt: Szanowni Państwo, chciałem bardzo serdecznie podziękować koleżankom i kolegom 

Radnym, za udzielone absolutorium. Tak jak już wspomniałem wcześniej, zapraszam do 

współpracy przy realizacji budżetu roku 2015, abyśmy zrealizowali go co najmniej w takim 

kształcie, jak był przyjęty, a być może w szerszym. 

 

Do punktu 9-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii za rok 2014. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Uchwała nr 34/VI/2015 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

(Radna Elżbieta Tyszkiewicz opuściła salę posiedzenia) 

 

Do punktu 10-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 3 lat niezabudowanej nieruchomości stanowiącej 

działkę nr 78 o pow. 0,10 ha we wsi Rumunki gm. Gostynin. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 35/VI/2015 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

(Radny Jerzy Węglewski opuścił salę posiedzenia) 

 

Do punktu 11-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 3 lat gruntów rolnych stanowiących część działki nr 

25/4 o pow. 0,60 ha we wsi Skrzany gm. Gostynin. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 36/VI/2015 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 12-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zastosowania bonifikaty od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na 

sprzedawany na rzecz najemcy lokal mieszkalny. 

Radna Ewa Michalska odczytała wniosek Komisji Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i 

Spraw Mieszkaniowych: „Komisja wnioskuje o odstąpienie udzielenia bonifikaty od ceny ustalonej 

przez rzeczoznawcę majątkowego, na sprzedawany, na rzecz najemcy lokal mieszkalny nr 2 wraz z 

przysługującym udziałem w 761/2102 częściach wspólnych budynku i innych urządzeniach, które 

nie służą wyłącznie do użytku właściciela lokalu oraz gruncie stanowiącym działkę nr 113, o pow. 

0,20 ha we wsi Lucień gm. Gostynin oraz o rozłożenie całej kwoty na raty, na okres 3 lat, udzielenia 

10% bonifikaty przy wpłacie jednorazowej całej kwoty należności”. 

Radny Piotr Piotrowski odczytał wniosek Komisji Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i 

Ochrony Środowiska: „Komisja wnioskuje o odstąpienie udzielenia bonifikaty od ceny ustalonej 

przez rzeczoznawcę majątkowego, na sprzedawany, na rzecz najemcy lokal mieszkalny nr 2 wraz z 



przysługującym udziałem w 761/2102 częściach wspólnych budynku i innych urządzeniach, które 

nie służą wyłącznie do użytku właściciela lokalu oraz gruncie stanowiącym działkę nr 113, o pow. 

0,20 ha we wsi Lucień gm. Gostynin oraz o rozłożenie całej kwoty na raty, na okres 3 lat, udzielenia 

10% bonifikaty przy wpłacie jednorazowej całej kwoty należności”. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: z tego, co wiem, dyskusja toczyła 

się na komisjach. 

Radna Ewa Michalska: zastanawialiśmy się na tym, jest wyceniony lokal, jeżeli ktoś podejmuje 

starania, że chciałby wykupić ten lokal na własność, no nie oszukujmy się, po tym również jak 

będzie już właścicielem, będzie mógł zbyć, więc tutaj, udzielenie, my jako gmina, borykamy się z 

problemem lokalowym, więc udzielanie dodatkowej bonifikaty.  Zobaczymy po prostu, jeśli tutaj 

ten wniosek, który został wypracowany, nie będzie zatwierdzony, nie spodoba się osobie 

zainteresowanej, być może będziemy dyskutować, ale w tym momencie to jest akurat wniosek z 

komisji, nie chcieliśmy tego po prostu bardzo, jakoś tak tanio, po prostu z taką dużą bonifikatą, 

dlatego taki wniosek. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, wnioski tak 

naprawdę Komisji Oświaty i Komisji Rozwoju są identyczne, więc przegłosuje jeden wniosek, 

wniosek Komisji Oświaty, jako ten najdalej idący. Kto jest za wnioskiem? 

Radni wniosek przyjęli 13 głosami za. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: teraz przegłosuję całą bonifikatę z 

naniesioną zmianą. 

Wójt: te zmiany zaraz zaproponujemy. 

Radna Ewa Michalska: uchwała miała dotyczyć udzielenia bonifikaty, a my wnioskujemy.. 

Radny Szymon Szczypawka: taki jest tytuł uchwały Panie Przewodniczący, a my bonifikaty nie 

udzielamy. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ale we wniosku jest bonifikata. 

Prawnik Konrad Wypych: ale jest we wniosku bonifikata. 

Radna Ewa Michalska: bonifikata, która była zawarta w paragrafie drugim. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: dajemy chwilkę do 

doprecyzowania zmienionej treści uchwały. 

Radny Marek Balcerzak: Komisja zostawiła 10% bonifikatę w przypadku jednorazowej wpłaty. 

Radna Ewa Michalska: ale w pierwszej uchwale chodziło o to, żeby w paragrafie pierwszym była to 

bonifikata na cały koszt, dlatego uważam, że nie ma co głosować, jest wniosek i nie ma uchwały. 

Radny Marek Balcerzak: ale ja uważam, że trzeba, bo nie wiem, Pan Wójt tej 10% bonifikaty w 

przypadku jednorazowej wpłaty też samodzielnie nie udzieli. 

Prawnik Konrad Wypych: nie udzieli, też musi być uchwała. 

Wójt: rozłożenie na raty tak, ale nie udzielenie bonifikaty. 

Wójt: Szanowni Państwo, w związku z wnioskiem Wysokiej Rady, zmieniamy brzmienie paragrafu 

pierwszego następującej treści: „Ustala się bonifikatę od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę 

majątkowego, na sprzedawany, na rzecz najemcy lokal mieszkalny nr 2 wraz z przysługującym 

udziałem w 761/2102 częściach wspólnych budynku i innych urządzeniach, które nie służą 

wyłącznie do użytku właściciela lokalu oraz w gruncie stanowiącym działkę nr 113, o pow. 0,20 ha, 

we wsi Lucień gm. Gostynin – w wysokości - 10 % w przypadku, gdy nabywca jednorazowo wnosi 

całą kwotę należności”. Paragraf drugi otrzymuje brzmienie: „Preferencje wynikające z § 1 

niniejszej uchwały obowiązują do 31.05.2016 r.”, a paragraf drugi tej uchwały ulega wykreśleniu, w 

jego miejsce taka treść. Paragraf trzeci otrzymałby brzmienie: „Wykonanie uchwały powierza się 

Wójtowi Gminy Gostynin” i paragraf czwarty: „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo już tu po 

poprawkach, myślę, że precyzyjnie zostało to skonstruowane. Przystępuje do głosowania. 

Uchwała nr 37/VI/2015 została przyjęta 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

(Radna Elżbieta Tyszkiewicz i Radny Jerzy Węglewski wrócili na salę posiedzenia) 

 

 



Do punktu 13-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zmiany Uchwały Nr 101/XX/2008 Rady Gminy Gostynin z dnia 21 lipca 2008r. w sprawie 

przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z obiektów zlokalizowanych w 

Gminie Gostynin w latach 2008-2032”. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 38/VI/2015 została przyjęta 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 14-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zmiany Uchwały Nr 319/XLI/2014 Rady Gminy Gostynin z dnia 27 lutego 2014r. w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

części wsi Nagodów, gmina Gostynin. 

Wójt: Szanowni Państwo, w tej sprawie Rada podejmowała uchwałę 27 lutego 2014r., 

przystąpiliśmy już oczywiście do sporządzenia tego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. Jest wyłoniona firma, która to wykonuje, napotkaliśmy określone trudności w 

realizacji tego planu zagospodarowania przestrzennego dla tego obszaru, który Rada podejmowała 

we wcześniejszej uchwale. Pas pewnej szerokości wzdłuż drogi wojewódzkiej nie mógł być objęty 

pod budownictwo mieszkaniowe, gdyż jest w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego przeznaczony ten pas jest pod, na cele rolne. To jak gdyby 

zablokowało możliwość przeznaczania tych obszarów też pod budownictwo mieszkaniowe. Żeby 

nie blokować pozostałej części planu, proponuje ten obszar wyłączyć z tego opracowania, pas 

wzdłuż drogi wojewódzkiej, wyłączyć w tej chwili z tego opracowania. W przyszłości zająć się 

aktualizacją studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, spróbujemy 

wtedy ten obszar zmienić jego przeznaczenie i przy okazji realizacji, powiedzmy planu 

ewentualnego w przyszłości dla Bud Kozickich, objąć ten teren. A tej pozostałej części, żeby nie 

blokować, taką proponujemy zmianę. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 39/VI/2015 została przyjęta 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

Radna Ewa Michalska: mam jeszcze uwagę, co, do mapy, na tej mapie są takie miejscowości, 

których nie ma w naszej gminie, czy one będą zawarte w tej mapie? 

Kierownik RRiG Bożena Durma: to są przysiółki i one funkcjonują na mapach. 

 

Do punktu 15-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt oświadczenia w 

sprawie: ugody z Gminą Miasta Gostynina w przedmiocie odszkodowania za bezumowne 

korzystanie przez Gminę Gostynin z lokalu użytkowego o pow. 394,6m2 oraz 10 miejsc 

parkingowych znajdujących się na nieruchomości położonej w Gostyninie przy ul. Rynek 26, 

składającej się z zabudowanej działki gruntu nr 2642/1. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, no niestety jest 

niezbędne to oświadczenie, żeby zakończyć tak naprawdę, tzw. „walkę”, miasta z gminą o ten 

budynek, po prostu będziemy teraz na normalnych warunkach. 

Wójt: Szanowni Państwo, doskonale znacie historie. Ja chciałem tylko parę słów powiedzieć, żeby 

do Państwa Sołtysów skierować, skąd taka kwota i skąd takie negocjacje. 15 maja 2014 wyrokiem 

Naczelnego Sądu Administracyjnego w Warszawie, zostaliśmy pozbawieni prawa współwłasności 

do tego budynku i tej działki na niej zlokalizowanym. W związku z tym jest rzeczą bezsprzeczną, że 

od 15 maja, korzystaliśmy z tego budynku bez umownie. Umowę zawarliśmy 1 grudnia 2014r. i od 

1 grudnia systematycznie płacimy czynsz najmu, natomiast od 15 maja do 30 listopada jest rzeczą 

bezsprzeczną, że musielibyśmy też to odszkodowanie zapłacić. Staliśmy na stanowisku, tutaj 

wspólnie z Radcą Prawnym, że tak jak mówię 15 maj, to jest bezsprzeczne, natomiast dochodzenie, 

aż do 7 grudnia 2011r, bo tak Gmina Miasta Gostynina, w tej chwili żąda odszkodowania za ten 

okres od 7 grudnia 2011r do listopada 2014r. Gmina Miasta Gostynina żądała kwoty 301tys. zł netto 



wraz z podatkiem VAT, to byłoby koło 370tys. zł. Widzieliśmy jakąś szansę na wejście w spór 

sądowy i bronienie swojego stanowiska, że przez ten okres korzystaliśmy w dobrej wierze z tej 

przestrzeni, ponieważ też uczestniczyliśmy w remontach i inwestycjach, które były zlokalizowane 

w tym budynku. Potrafiliśmy udowodnić kwotę prawie 300tys. zł, jaką wydatkowaliśmy na ten 

budynek, w elewacje, w okna i innego rodzaju przedsięwzięcia. Z, tym że były to wydatki 

poniesione kilkanaście lat wstecz. Gdyby też jest, argument do obrony przez Miasto z kolei, że ten 

koszt już się zamortyzował. I dlatego zaproponowaliśmy właśnie.., odbyliśmy kilka spotkań, 

rozmów, negocjacji. Burmistrz ostatecznie zdecydował, że jest gotów, przy kolejnych tam 60tys. zł 

do tych 60tys. zł, które są bezsprzeczne, określił sobie kwotę 124tys. zł, Burmistrz jest gotów 

zakończyć postępowanie w tej sprawie, bo też nie ukrywał, że złożył wniosek do Sądu Rejonowego 

w Gostyninie, wniosek o zawarcie ugody przed Sądem w tej sprawie. Także po przyjęciu tego 

oświadczenia zostanie zawarta ugoda przed Sądem, która będzie miała pełną moc prawną i 

zakończy nam ten cały spór ostatecznie. Ponieważ też, my nie mamy oczywiście też żadnej 

pewności, że ten spór byśmy wygrali, a nie daj Boże po roku, czy po dwóch latach, jakby się to 

rozstrzygnęło, też załóżmy nie korzystnie, zapłacilibyśmy bardzo wysokie odsetki. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt oświadczenia.  Radni do projektu oświadczenia uwag nie 

wnieśli. 

Oświadczenie zostało przyjęte 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 16-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zmiany Uchwały Nr 182/XXXII/2009 z dnia 26 czerwca 2009 roku w sprawie poboru w 

formie inkasa: podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości oraz powołania 

inkasentów. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 40/VI/2015 została przyjęta 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 17-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji.  

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

Komisja wnioskuje o odstąpienie udzielenia bonifikaty od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę 

majątkowego, na sprzedawany, na rzecz najemcy lokal mieszkalny nr 2 wraz z przysługującym 

udziałem w 761/2102 częściach wspólnych budynku i innych urządzeniach, które nie służą 

wyłącznie do użytku właściciela lokalu oraz gruncie stanowiącym działkę nr 113, o pow. 0,20 ha 

we wsi Lucień gm. Gostynin oraz o rozłożenie całej kwoty na raty, na okres 3 lat, udzielenia 10% 

bonifikaty przy wpłacie jednorazowej całej kwoty należności. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

Komisja wnioskuje o odstąpienie udzielenia bonifikaty od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę 

majątkowego, na sprzedawany, na rzecz najemcy lokal mieszkalny nr 2 wraz z przysługującym 

udziałem w 761/2102 częściach wspólnych budynku i innych urządzeniach, które nie służą 

wyłącznie do użytku właściciela lokalu oraz gruncie stanowiącym działkę nr 113, o pow. 0,20 ha 

we wsi Lucień gm. Gostynin oraz o rozłożenie całej kwoty na raty, na okres 3 lat, udzielenia 10% 



bonifikaty przy wpłacie jednorazowej całej kwoty należności. 

 

Do punktu 18-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone pisemnie. 

 

Do punktu 19-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Protokół, z obrad V Sesji Rady Gminy został przyjęty 15 głosami za. 

 

Do punktu 20-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radny Marek Balcerzak: ja tylko chciałem powiedzieć dwa słowa, Panie Wójcie dziękuję za 

okazaną pomoc uczniowi gimnazjum Michałowi Stasiakowi. Dzięki tej pomocy mógł wziąć udział 

w zawodach, które odbyły się na Ukrainie. Nie jest to sport może znany, może widowiskowy, ale 

wymaga ciężkiej pracy, zajął tam złoty medal, jest to, wyciskanie sztangą leżąc, ale jeżeli ktoś taką 

dyscyplinę uprawiał, wie ile trzeba w to włożyć, trenuje się w ciszy na ogół w domu. Także, jest to 

chłopiec, który, no będzie, myślę, jeszcze w jakiś tam sposób sławił nasza gminę. Także serdecznie 

dziękuję. 

Radny Piotr Piotrowski: Panie Wójcie, ja w sprawach różnych chciałem zapytać, na komisjach 

wczoraj rozmawialiśmy na temat autobusu w Lucieniu i zakupu nowego autobusu, ewentualnie 

rozwiązaniem przejęcia przez PKS Grodzisk Mazowiecki naszej linii, naszego autobusu i nie 

podjęliśmy żadnych kroków, żadnej decyzji w tej sprawie, tak?. 

Wójt: jeżeli chodzi o zakup, to najpierw musimy dokonać zmian w budżecie. 

Radny Piotr Piotrowski: a jeśli chodzi o ten PKS Grodzisk Mazowiecki? 

Wójt: natomiast z PKS, czekamy na ofertę, bo nie ukrywam, Prezes był z taką propozycją, tylko 

czekamy na ofertę na piśmie. 

Radny Piotr Piotrowski: bo nie wiem, czy Pan Wójt wie, ale z Grodziska Mazowieckiego, nie wiem 

kto, ale naszymi autobusami jeździł i naszym kierowcom i opiekunom przedstawił, że przejmuje te 

autobusy i zapoznaje się z linią. Chodzi o Teodorów, chodzi o Białotarsk i o Lucień. 

Wójt: na razie czekamy na ofertę na piśmie. 

Radny Piotr Piotrowski: nie wiem, jakieś zamieszanie i nie wiem, dlaczego tak się stało, że z PKS-u 

już jeżdżą naszymi autobusami i kierowcy, czy nie wiem, kto, zapoznają się z linią. 

Wójt: nie, to jest.. PKS Grodzisk generalnie skierował ofertę do wszystkich gmin z powiatu 

gostynińskiego, to jest.. 

Radny Piotr Piotrowski: ale wczoraj jeździli. 

Dyrektor GCK Krystyna Janiszewska: żeby wycenić pewnie.  

Wójt: pewnie, żeby przedstawić ofertę. Szanowni Państwo, chciałem tylko przypomnieć, że 31 maja 

są wybory do Izb Rolniczych. Od godziny 8.00 do godziny 18.00, tutaj w lokalu naszym, w 

siedzibie naszego Urzędu. Mogą głosować tylko podatnicy podatku rolnego. Jest dwóch 

kandydatów na przedstawicieli do Izb Rolniczych, Pan Wojciech Biniewicz i Pan Andrzej 

Kwiatkowski. Tak jak już wspomniałem, podatnicy podatku rolnego tylko mogą głosować,  

zapraszamy do wyborów, żeby mieli oczywiście legitymacje do sprawowania tego mandatu, żeby ta 

frekwencja była jak najbardziej liczna, proszę przekazać informację w teren, w niedzielę od godziny 

8.00 do 18.00, lokal będzie czynny. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo pozwólcie, że 

jeszcze odczytam pismo Koła PZW „Elgo” w Gostyninie, kierowane do Rady Gminy Gostynin, taki 

głos po prostu. Pismo stanowi załącznik do protokołu. Nie wiem czy już rozstrzygnięcie było? 

Wójt: do 19 czerwca jest termin składania ofert, rozstrzygnięcie będzie po 20 czerwca. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, kolejna 

korespondencja jest kierowana do Rady Gminy, do nas przez Marszałka Senatu Rzeczypospolitej 

Polskiej Bogdana Borusewicza. Pismo stanowi załącznik do protokołu.  



Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ja również chciałbym Państwu 

złożyć z okazji Dnia Samorządowego, wszystkiego najlepszego, żebyście zamierzenia Państwo 

spełniali, pracownicy Urzędu, Panie i Panowie Radni, jak również Sołtysi, mieszkańcy i realizowali 

swoje zamierzenia. 

Mieszkanka wsi Marianów: ja jestem mieszkanką wsi, przykro powiedzieć, ale niechcianej wsi  

Marianów. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: nie ma takiej wsi. 

Mieszkanka wsi Marianów: jest, zapraszam Pana na wieś. Dawniej nazywało to się Marianów 

Lucieński. Mam pytanie, pewnie do Pana Wójta, czy jest już zatwierdzone położenie asfaltu na 

spornym odcinku w Gorzewie, tam coś około 100m? Czy jakiś tam krótszy, czy dłuższy odcinek? 

Czy to już jest zatwierdzone? Pani Radna zna sprawę. 

Radna Marzena Staniszewska: ja znam oczywiście, dziś jestem na bieżąco tak. 

Mieszkanka wsi Marianów: i jest to zatwierdzone, tak?  

Radna Marzena Staniszewska: nie, jeszcze nie jest zatwierdzone, może Pan Wójt powie, to są te 

odcinki, które w pierwszym etapie zostały złożone, to są drogi: Ruszków, Podgórze, Zaborów Stary, 

Kazimierzów, Białotarsk, Antoninów. Na drugi etap wiem, że są przygotowane. Proszę Pan Wójt 

odpowie, ja mam taką informację na dzień dzisiejszy. 

Mieszkanka wsi Marianów: czyli jeszcze nie jest.. 

Wójt: ale nie wiem o jaki spór chodzi? 

Mieszkanka wsi Marianów: bo, dlatego, że nowy sołtys prosił, żeby, zamiast tego krótkiego odcinka 

asfaltu położyć, chociaż utwardzić drogę w Marianowie. Droga w Marianowie w tej chwili jest 

nieprzejezdna.  

Radna Marzena Staniszewska: jeszcze ja zabiorę głos, ale jest jeszcze fundusz, Panie Wójcie, 

fundusz sołecki, czy już został rozłożony w Gorzewie? 

Prezes ZK Paweł Czarnecki: nie, jeszcze nie. 

Radna Marzena Staniszewska: nie jest rozłożony.  

Mieszkanka wsi Marianów: ale zaraz proszę Państwa, Gorzewo, a Marianów, to jest zupełnie inna 

sprawa.  

Radna Marzena Staniszewska: ale to jest jedno sołectwo. 

Mieszkanka wsi Marianów: dobrze, to ja wiem, że to jest jedno sołectwo, tylko w Marianowie drogi 

nie były porządkowane, odkąd ja pamiętam, od 15 lat, bo ja tyle jestem związana z Marianowem, 

od 15 lat nic tam się nie działo. I dlatego powiedziałam, że jest on niechciany. Zabrano linie 

telefoniczną, nie ma w Marianowie telefonu. Marianów jest nieoznakowany,, mimo to, że są słupy, 

linia jest, ale jeden numer, który był zabrano. I chciałam powiedzieć, że nie dość, że nie można do 

niego dojechać, to nie można przez tę miejscowość przejechać. I proszę Państwa, sytuacja tej wsi, 

chociaż pięknej, jest taka, że grozi w razie, nie daj Boże pożaru, wezwania karetki pogotowia, 

zagraża to naszemu mieniu, zdrowiu i życiu. W takiej sytuacji jest Marianów, nie ma możliwości 

oznakowania dojazdu, poza tym, że jest na prośbę Pani Radnej ostatnio z Gorzewa, a tak nikt nie 

trafi. Rok o to proszę. 

Radna Marzena Staniszewska: rzeczywiście ma Pani racje, no bo wiadomo, ten teren, tak jak Pani 

wspomniała, tak, jak gdyby zapomniany. A co na temat telefonii, tutaj to też nie jestem w stanie 

tutaj odpowiedzieć, jak to się stało i dlaczego to się tak stało. To już może do Pana Wójta, tutaj.. 

Mieszkanka wsi Marianów: ja wiem, ja znam temat. 

Radna Marzena Staniszewska: ale nad tym rzeczywiście, będziemy czuwać, bo jest nowy sołtys 

wybrany oczywiście, będzie tak, jak powiedziałam, współpraca myślę, że będzie dobra pomiędzy 

sołtysem, a Radną. I wtedy sołtys będzie przekazywał Radnej, oczywiście będziemy robić zebrania 

sołeckie. Myślę, że sołtys będzie zapraszał i wtedy będą mieszkańcy wspólnie podejmować decyzję, 

w jakim kierunku, gdzie będzie fundusz sołecki przekazywany i ewentualnie analiza co do dróg. 

Mieszkanka wsi Marianów: fundusz sołecki nie załatwi sprawy. 

Radna Marzena Staniszewska: małymi etapami, bo powiem szczerze, tak jak tutaj wspomnieliśmy.. 

Mieszkanka wsi Marianów: ale my nie chcemy asfaltu, my chcemy utwardzoną drogę, chcemy móc 

przejechać, dzisiaj samochód bez przedniego napędu nie przejedzie. 



Radna Marzena Staniszewska: no tak, rzeczywiście, tam jest piach. O kruszywo będziemy walczyć 

tutaj. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, myślę, że w 

sprawach różnych, dzisiejszego posiedzenia tego nie rozstrzygniemy Rady Gminy, po prostu. 

Mieszkanka wsi Marianów: ja chciałam tylko naświetlić temat. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ja bardzo dziękuję, ale po prostu 

musi to być rozwiązywane na szczeblu Urzędu. Jeżeli będzie konieczność, jak gdyby decyzji Rady, 

to Pan Wójt się tutaj do nas na pewno zwróci. 

Wójt: Szanowni Państwo, temat jest mi znany nie od dziś, Pan Cichoński był tam i widział ten 

teren. To, co w tej chwili się stało, to jest spowodowane jakimś ciężkim sprzętem, który z tej drogi 

korzysta. Przepraszam za określenie, ale namierzyliśmy, tego, który do tego doprowadził, będziemy 

obligować go do naprawienia tego, co popsuł, a pamiętam, że tą drogą trzeba się zająć i zajmiemy. 

Pani Radna nie musi walczyć, tylko można normalnie rozmawiać i też podjąć jakieś działania. Nie 

potrzeba do tego walki. 

Sołtys sołectwa Helenów Antoni Żebrowski: Panie Przewodniczący, widzę po raz pierwszy, że Rada 

tak pięknie głosuje. Bo żadnych sprzeciwów nie ma. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ja się z Panem nie zgodzę, bo Pan 

powiedział, że po raz pierwszy. 

Sołtys sołectwa Helenów Antoni Żebrowski: w tym roku, obserwuję sesje dwie do tyłu, no 

najwięcej to było widać, jak były pieniążki jakieś do podziału. A mamy kwiatki tego, że jak się 

stworzył Klub, wszystko się głosuje pół Rady tak, mniejsze pół nie ma siły do przebicia, natomiast 

mamy to, co tutaj, ta Pani mówi, że no, z czego ten Wójt teraz ma pieniążki? No fundusz sołecki. A 

tego funduszu sołeckiego, to wszyscy wiemy, ile mamy.  

Mieszkanka wsi Marianów: 20tys. zł na dwie wsie. 

Sołtys sołectwa Helenów Antoni Żebrowski: to wyjdzie 5 wywrotek gruzu, nie załatwi na pewno tej 

sprawy. I problem dalej będzie tkwił. Jak się pieniążki gdzieś tam przełożyło i 100m chce się robić 

asfaltowej drogi, nikt nie liczy kosztów przelotu, zorganizowania danego przedsiębiorstwa, jakie to 

koszty są. Ktoś musi za to zapłacić. 

Radny Marek Balcerzak: ja tylko powiem, że nikt pieniążków nie przekładał. To akurat ta 

propozycja Pana Wójta na tę drogę była utrzymana przez Radę Gminy. Czy ona była zasadna, czy 

nie, możemy wrócić do tematu, natomiast powiem tylko tyle, że Państwu Radnym, jest to 

kompetencja Rady i ewentualne zmiany wydłużą, albo mogą spowodować, że w tym roku w ogóle 

ten etap nie będzie zrealizowany, bo już jest dość późno i pewne przygotowania na pewno Pan Wójt 

poczynił, już do realizacji tego zadania. Także, ja myślę, że jeżeli wpłynie wniosek do Pana Wójta i 

Pan Wójt stwierdzi, że jest on zasadny, żeby w innym zakresie to zadanie zrobić, dlatego, że ilość 

środków jest rzeczywiście ograniczona i pomimo tego, że i Pan Wójt i Rada no chcą tych dróg 

zrobić jak najwięcej, to niestety wszystkiego w gminie od razu zrobić się nie da. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję bardzo. 

 

Do punktu 21-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 15.25 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, Kierownikom Urzędu Gminy, 

Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach VI Sesji Rady Gminy i zamknął je. 

 

Protokółowała: 

A. Maślana 

       Przewodniczący Rady Gminy 

                Tomasz Bronisław Lewandowski 

 

 


